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DAMES EN HEREN, 
 
De Commissie voor Openbare Werken, Mobiliteit en 
Energie besprak op dinsdag 3 en 10 maart het voorstel 
van resolutie van de heren Eloi Glorieux en Rudi 
Daems, de dames Mieke Vogels en Vera Dua en de 
heren Jos Stassen en Jef Tavernier betreffende steun-
maatregelen voor de offshore windenergiesector. 
 
Het voorstel werd verworpen. 

I. TOELICHTING DOOR DE EERSTE 
INDIENER 

De heer Eloi Glorieux stelt dat het voorstel van reso-
lutie enkel herhaalt dat in tijden van recessie en cri-
sis bepaalde sectoren moeten worden ondersteund, 
maar dat daarbij niet over het hoofd mag worden 
gezien dat de sectoren van de toekomst niet het 
slachtoffer mogen worden. Hun ontwikkelingskan-
sen moeten gevrijwaard worden, stelt het lid. Als 
Vlaanderen pretendeert innovatief uit de hoek te 
komen, en met hoogtechnologische industrieën de 
toekomst wil voorbereiden, mag het de boot op een 
aantal vlakken niet missen, meent hij. De offshore 
windenergieparken zijn daarvan een perfect voor-
beeld. Hij verwijst naar buurland Nederland waar 
een bank mensen aanmoedigt om erin te investeren 
vanwege de verwachte gestage aangroei met jaarlijks 
15 percent tot 2020.  
 
Het voorstel van resolutie strekt ertoe de Vlaamse 
Regering te vragen de projectontwikkelaars ter zake 
ter hulp te komen. De indieners beseffen volkomen 
dat het om een deels federale materie gaat, maar 
stellen dat het niet voor het eerst zou zijn dat de 
Vlaamse Regering steun zou verlenen aan federale 
projecten. Concreet wordt gevraagd om er bij de 
federale regering op aan te dringen Elia op te leggen 
zo snel als mogelijk de aansluiting van de offshore 
windenergieparken op de Thorntonbank met het 
vasteland te realiseren. Elia moet volledig belast 
worden met de financiering, zodat alle concessie-
houders van windmolenparken op de Thorntonbank 
op het netwerk kunnen worden aangesloten. Daar-
naast wordt gevraagd om de aanleg van het verbin-
dingsnetwerk tussen de Thorntonbank en het vaste-
land via een lening aan Elia door de Vlaamse Rege-
ring wordt geprefinancierd.  
 
De heer Glorieux concludeert dat met het voorstel 
van resolutie de indieners allen proberen te verzilve-
ren wat al in 2003 door de toenmalige minister be-
voegd voor de Noordzee, de heer Vande Lanotte is 
gesteld en wat ook recenter door minister Frank 
Vandenbroucke en onrechtstreeks minister Kathleen 
Van Brempt werd bepleit, met name concrete steun 
voor de offshore parken.  

II. BESPREKING 

De heer Pieter Huybrechts verwijst naar opmerkin-
gen van de heer Glorieux die opperde dat kerncentra-
les onverantwoord dicht bij wooncentra werden in-
geplant. Hij stelt dat het lid niet correct is ingelicht 
of te kwader trouw is.  
 
Het verbaast hetzelfde lid dat precies Groen! er pro-
blemen mee heeft dat de offshore windmolenparken 
op een redelijke afstand in zee moeten staan, als 
partij die een groot voorstander blijkt van het afbre-
ken van elk weekendhuisje omdat dat een storende 
factor in het landschap zou zijn.  
 
De heer Huybrechts stelt zich ook grote vragen bij 
de kostprijs van de offshore windenergieparken op 
de Thorntonbank en de uiteindelijke rekening voor 
energieverbruik voor de burger. Hij is ervan over-
tuigd dat het om een aanzienlijk bedrag zal gaan. 
 
Wel plausibel vindt het lid dat niet elke concessiehou-
der op de Thorntonbank een aparte verbinding met het 
vasteland moet aanleggen. Eén verbindingsnetwerk 
lijkt ook hem de meest logische oplossing. Hij heeft 
wel zijn twijfels bij een lening aan Elia om die verbin-
ding te prefinancieren. Vlaams Belang zal zich bij 
stemming onthouden, kondigt de heer Huybrechts aan.  
 
De heer Bart Martens verklaart volmondig steun te 
verlenen aan maatregelen die voorkomen dat de 
ontwikkeling van offshore windenergieparken stil-
valt. Hij meent dat het innoverende beleid van de 
federale overheid er precies toe leidt dat er toonaan-
gevende bedrijven ontstaan in de nieuwe sector en 
dat ze ervaring kunnen opdoen. De realisatie van een 
windmolenpark op een diepte zoals dat nog nergens 
ter wereld is gebeurd, opent volgens het lid giganti-
sche exportmogelijkheden en kansen op termijn, 
onder meer voor de baggeraars die in de projecten 
actief zijn. 
 
Het probleem van de financiering moet verholpen 
worden, onderstreept ook de heer Martens. Daartoe 
bestaan verschillende opties, stelt hij. Ofwel wordt 
een lening aan de projecten toegestaan vanuit het 
Vlaams Gewest, ofwel krijgt Elia ook de licentie om 
offshore tot en met de verbinding van de parken met 
het net op het vasteland onder eigen bevoegdheid te 
realiseren, verklaart de heer Martens. Zo kunnen de 
verbindingen worden opgenomen in het ontwikke-
lingsplan van het hoogspanningsnet van Elia. Dat 
vergt een wettelijke aanpassing aan de bevoegdhe-
den en licenties van Elia, wat vertraging in de hand 
zou kunnen werken. Dat wil het lid voorkomen. De 
bevoegdheid van Elia strekt in de huidige omstan-
digheden tot de bouw van de laagste hoogspannings-
post op land, waarop de diverse exploitanten van de 
windmolenparken individueel moeten op collecteren.  
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Of de financiering van de werken gebeurt via een le-
ning van het Vlaams Gewest aan Elia dan wel vanuit 
het Synatomfonds, lijkt het lid irrelevant. Niets staat dat 
laatste in de weg, stelt hij, gezien de precedenten ter 
zake. De heer Martens meent ook dat een uitbreiding 
van de licentie van Elia de kredietwaardigheid ervan 
ten goede zou komen en dat het veel minder problemen 
zou ondervinden met het aantrekken van het nodige 
kapitaal dan de individuele consortia die de offshore 
windmolenparken zullen realiseren.  
 
De sp.a-fractie steunt ten volle een oplossing voor 
het probleem maar heeft nog vragen bij de keuze 
voor Elia. Daarbij vermeldt de heer Martens nog dat 
bij het ondersteuningsmanoeuvre ten behoeve van 
KBC ook de voorwaarde zou gesteld zijn dat de 
bank kredieten moet blijven verstrekken. Hij ziet 
daarin ook een optie voor de betrokken exploitanten, 
gezien de betrokkenheid van de Vlaamse overheid 
bij KBC of andere financiële instellingen. 
 
Mevrouw Fientje Moerman stelt dat haar fractie zich 
kan vinden in de vraag om er bij de federale regering 
op aan te dringen dat Elia zo snel mogelijk de aan-
sluiting met het vasteland realiseert. Elia zou volle-
dig instaan voor de financiering van het verbin-
dingsnetwerk en de aanleg van het verbindingsnet-
werk zou via een lening aan Elia door de Vlaamse 
Regering geprefinancierd worden. Het lid wijst erop 
dat Elia instaat voor de ontwikkeling van het net-
werk en dat de financieringskost verrekend wordt in 
de transmissienettarieven. Ze oppert dat het voorstel 
ertoe zou strekken dat de belastingbetaler en niet de 
elektriciteitsverbruiker zou opdraaien voor de ver-
binding tussen de Thorntonbank en het vasteland.  
 
Daarnaast vindt Open Vld het ook een probleem dat 
het om een ad-hocoplossing gaat en stelt zich de 
vraag hoe het moet met de verbindingen met moge-
lijke andere windenergieparken offshore. Het lijkt de 
partij noodzakelijk dat er aan structurele financie-
ringsmechanismen voor dergelijke investeringen. In 
dat verband wil mevrouw Moerman ook graag de 
opinie van de minister van Financiën kennen. 
 
De heer Jan Peumans pikt in op de vermelding dat 
bepaalde federale projecten geprefinancierd worden 
door de Vlaamse overheid. Er staat hem alleen het 
voorbeeld van de spoorwegen voor ogen, met name 
de Sappi-spoorlijn in Lanaken. 
 
Hetzelfde lid benadrukt dat het om een zuivere fede-
rale bevoegdheid gaat. Hij verwijst in dat verband 
naar de bijzondere wet op de hervorming van de 
instellingen, met betrekking tot het transport van 
stroom boven 70 kV. 
 
Het lid vindt de toelichting heel optimistisch over de 
“grote sommen die de Vlaamse overheid ter be-

schikking heeft om banken en automobielsector te 
steunen.”. Hij verwijst naar de link die daarbij ge-
legd wordt naar steun voor een sector van de toe-
komst en nodigt uit grondig na te lezen hoe het al 
nodig is om de Vlaamse kas aan te vullen met 
vreemde middelen om alleen al de KBC-situatie op 
te lossen. Daarmee wil de heer Peumans onderstre-
pen dat de Vlaamse overheid binnen de eigen be-
voegdheden nog katten te geselen heeft.  
 
De heer Eloi Glorieux werpt met betrekking tot de 
opmerkingen over de kerncentrales op dat na de 
ramp in Tsjernobil de Senaat een onderzoekscom-
missie liet oprichten die gedurende vijf jaar de vei-
ligheid van alle nucleaire installaties in België heeft 
onderzocht. In 1991 werd een lijvig rapport uitge-
bracht met als eindconclusie dat geen kerncentrale 
zou mogen worden ingeplant binnen een perimeter 
van 30 kilometer rond een bevolkingscentrum. In 
België kan dat überhaupt niet, stelt het lid. Daarom 
is in het voorstel sprake van de vermelde vergelij-
king, aangezien men de windmolens absoluut 30 
kilometer in zee wil plaatsen. 
 
Het komt de heer Glorieux vreemd voor dat niemand 
zich stoort aan het feit dat de remediërende maatre-
gelen die al moeten worden genomen ingevolge de 
opwarming van de aarde, ook door de belastingbeta-
ler worden bekostigd en niet door de energieverbrui-
ker en dat die dus niet in de kilowattuurprijs vervat 
zitten. Hij verwijst in dat verband ook naar de mo-
nopoliepositie van de jarenlang gecentraliseerde 
uitbating van de elektriciteitscentrales. Het lijkt het 
lid dan ook logisch dat de hele samenleving inves-
teert in een toekomstgerichte sector. 
 
Ten slotte geeft het lid toe dat er ook zinvolle op-
merkingen zijn gemaakt. Hij refereert ook nog aan 
andere middelen om vanuit louter Vlaamse be-
voegdheden steun te verlenen en vermeldt daarbij de 
loodsschepen die eventueel ook ter beschikking 
kunnen worden gesteld van de exploitanten van 
windmolenparken om onder meer in het onderhoud 
te voorzien.  
 
De heer Glorieux hoopt in de toekomst veel meer 
windmolenparken te zien ontstaan. Hij stelt echter 
dat de verbinding onderling daartussen en van de 
verschillende parken op het vasteland, een zorg voor 
later is. Dat lijkt hem ook niet in strijd met de wens 
om alvast één verbinding tot stand te brengen om de 
aanwezige exploitanten al aan te sluiten via één link.  
 
De dienstdoend voorzitter, de heer Jan Peumans 
besluit dat de punten integraal worden verdaagd naar 
een volgende vergadering. 
 
De heer Eloi Glorieux vindt het een aanfluiting van 
de democratie dat zoveel voorstellen van resolutie op 



5  Stuk 2085 (2008-2009) – Nr. 2
 
 

 

één agenda worden geplaatst terwijl al maanden 
verzoeken om agendering zijn ingediend. Ook het 
feit dat bepaalde fracties zelfs geen parlementslid 
afvaardigen om de bespreking te volgen, getuigt 
volgens hem van gebrek aan respect vanwege de 
meerderheid. De heer Joris Vandenbroucke sluit zich 
aan bij die stelling. 
 
De dienstdoend voorzitter onderschrijft de opmer-
king maar stelt dat de bespreking in alle ernst zijn 
verlopen en gevolgd door de aanwezigen. 

III. STEMMING 

Het voorstel van resolutie van de heren Eloi Glorieux 
en Rudi Daems, de dames Mieke Vogels en Vera Dua 
en de heren Jos Stassen en Jef Tavernier betreffende 
steunmaatregelen voor de offshore windenergiesector 
wordt met dertien stemmen verworpen. 
 
 
De verslaggever, De voorzitter, 
 
Pieter HUYBRECHTS  Marc 
 VAN DEN ABEELEN 
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